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Raadsvragen betreffende 'upcoding jeugdhulp'  

 

28 mei 2019 

 

Aan de leden van de raad, 

 

Naar aanleiding van de 'Benchmarkanalyse uitgaven jeugdhulp in 26 gemeenten' zijn 

onderstaande vragen gesteld 

 

'Upcoding in jeugdhulp'  Bij jongeren wordt zwaardere zorg ingezet dan nodig is. Gemeenten 

betalen de rekening. Dit fenomeen ‘upcoding’ − waarbij de zorgbehoefte van de cliënt 

administratief zwaarder wordt voorgesteld dan in werkelijkheid het geval is − is een van de 

oorzaken van de gemeentelijke tekorten op jeugdhulp.  

 

Vraag  

Is upcoding een probleem in ZHZ?  

De Serviceorganisatie Jeugd ZHZ (SOJ) heeft geen aanwijzingen dat upcoding in Zuid-

Holland Zuid op grote schaal voorkomt. Er is eenmaal aanleiding geweest om hierover met 

een aanbieder in gesprek te gaan. Hieruit bleek niet dat er sprake was van opzettelijke 

upcoding.  

 

Vraag  

Wat doen we eraan?  

Wanneer de SOJ aanleiding hiertoe ziet kan upcoding worden onderzocht door de 

gemiddelde inzet jeugdhulp per jeugdige over 2 of meer tijdvakken met elkaar te vergelijken. 

Zoals ook in de benchmark staat, blz. 32, kan er op basis van de uitkomst niet op voorhand 

worden geconstateerd dat er sprake is van upcoding: 

 

"Gemeenten kunnen op basis van de informatie die zij hebben onmogelijk hard maken dat 

de problematiek van de cliënten van deze aanbieders die gemiddeld genomen intensievere 

zorg bieden gelijk is gebleven (dan zou er sprake zijn van een zogenaamd upcoding-effect) 

dan wel is veranderd." 

 

Indien er aanwijzingen zijn dat er mogelijk sprake is van upcoding, bespreekt de SOJ de 

uitkomst van de vergelijking met de aanbieder en wordt de oorzaak/zaken van een mogelijke 

afwijking onderzocht en achterhaald. 
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Vraag 

Kunt u ook inhoudelijk op het onderzoek reageren? 

De uitkomsten van de benchmark zijn op veel punten ook voor Zwijndrecht herkenbaar. Een 

belangwekkende vraag die gesteld wordt is of de stijging van de vraag naar jeugdhulp een 

tijdelijke ('boeggolf') is of structureel van aard is. In het eerste geval ontstaat de grotere 

vraag doordat problemen, zoals ook bedoeld met de decentralisering, eerder gesignaleerd 

en aangepakt worden en ouders en kinderen eerder hulp vragen en krijgen. Dit veroorzaakt 

een 'boeggolf' die na verloop van tijd zal afvlakken omdat er op langere termijn minder 

zware zorg nodig is.   

 

Er is nog geen eenduidig antwoord op de vraag waardoor de toename van jeugdhulp 

ontstaat. De transformatie is nog niet ver genoeg op gang om te kunnen beoordelen of de 

gekozen richting ook werkt. Als een van de redenen hiervoor wordt de bezuiniging genoemd 

waarmee de decentralisatie gepaard is gegaan. Er is meer kennis en informatie nodig om de 

aard van de groei te kunnen duiden, juist ook lokaal, en om te leren hoe de uitganspunten 

van de jeugdwet (zoals preventie, integraliteit, normalisatie) het beste vorm kunnen krijgen. 

Zowel lokaal (lokaal plan, intensivering aanpak kindermishandeling) als regionaal 

(Meerjarenperspectief en plan van aanpak Grip op jeugdhulp) werken we hier hard aan. De 

benchmark biedt nuttige input voor dit leerproces.  

 

Hoogachtend, 

 

 

 

De secretaris, De burgemeester, 

 

 


